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Câciu: Pâna acum ne-am facut temele pe partea de PNRR; în zona pensiilor

speciale sunt opinii

Ministrul Finantelor, Adrian Câciu, a  declarat joi ca Guvernul si-a facut, pâna acum, temele privind Planul

National de Redresare si Rezilienta (PNRR) si se cauta solutii pentru  depunerea celei de-a doua cereri de

plata la Bruxelles.

El a fost întrebat în legatura cu faptul ca sunt îngrijorari din partea  economistilor Bancii Nationale privind

incapacitatea Guvernului de a  duce la bun sfârsit reformele din PNRR si referitor la procentul din PIB  alocat

pentru pensiile speciale, care ar putea deveni insuportabil.

"Banuiesc ca opiniile sunt personale. Îngrijorari avem cu totii si de  aceea si lupta noastra, o alta lupta, este sa

implementam PNRR-ul, chiar  daca în unele zone nu este chiar foarte perfect întocmit. Eu cred ca  pâna acum

ne-am facut temele pe partea de PNRR si acolo unde mai sunt  elemente de ajustat, chiar si colegii mei cauta

solutii, astfel încât sa  fie depusa si cererea de plata numarul 2 si sa putem sa trecem mai  departe si cu partea de

reforme si jaloane. Pe de alta parte, cu privire  la aceasta zona a pensiilor speciale, nu stiu, sunt opinii", a spus 

Câciu.

Eugen Radulescu, seful Directiei stabilitate financiara de la Banca  Nationala, a declarat miercuri ca România

plateste 0,85% din PIB pentru  pensii speciale, iar în doi-trei ani s-ar putea sa ajunga la 1,5% din  PIB.

"Avem 0,85% din PIB pensii speciale. Nu se numesc pensii speciale decât o  parte dintre ele. Unele se numesc

pensii de serviciu. Eu cred ca putem  sa le numim si pensii de recunostinta sau contributii de recunostinta.  Nu le

numim pensii speciale. Dar ele tot aia sunt, pentru ca nu respecta  niciunul dintre cele trei criterii pe care le avem

noi toti ceilalti  muritori: durata de cotizatie, vârsta de pensionare si modul de calcul  al pensiei, în asa fel încât,

daca anul acesta vorbim de 0,85% din PIB,  care reprezinta pensiile speciale, în doi-trei ani s-ar putea sa ajungem 

la 1,5% si atunci va fi din ce în ce mai greu sa aratam ca acestea sunt  o cheltuiala bugetara nu numai

inacceptabila, dar insuportabila,  nesustenabila", a spus Eugen Radulescu.

page 1 / 1


